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Statsråd Skulberg
Av INGVAR HADDAL
og TORMOD E. EITRHEIM (foto)

— Når man vil. plassere
megi kirkebildet og som poli-
tiker, vil det være uriktig å
forbigå mitt opphold i Caux i
sommer. Mitt besøk på Mo-
ralsk Opprustnings konferan-
sesenter i Sveits var avgjø-
rende for meg både som men-
neske og politiker, uttaler
stortingsrepresentant Anton
Skulberg til Vårt Land.
Og Skulberg som fra i dag

blir å finne i sjefstolen i Kir-
kedepartementet, har ikke noe
i mot å fortelie hvor han be-
finner seg:
— Så langt tilbake jeg vet,

dar min familie vært knyttet
til Den norske kirke, men jeg
har aldri vært med i noen kri-
stelig organisasjon, selv om
jeg fikk mange og ytterst
sterke inntrykk av min onkel
Kristian Skulberg som i en
årrekke var legemisjonær i
Kamerun. Og i ungdommen
kom jeg også i forbindelse
med ådr. Einar Lundby.
Inntrykk fra denne Oxford-
perioden har vist meg hva for
en makt kristen tro kan være
i et menneskes liv, og meg
har de ledet inn i MRA.

Hi FIRE ABSOLUTTER
— Hva var det så som skjed-

de i Caux?
— Jeg deltok i en parlamen-

”arikerkongress sammen med
Johannes Østtveit fra Kr. F.
Man drøftet der hvordan man
kan håndtere politiske proble-
mer. i -etisk lys, ut fra mange
forskjellige forhold og på for-
skjuilige kanter av verden. Det
hle påvist at det er mulig å fin-
ne fram til almengyldige hold-
ninger.
Og år. Skulberg vet ikke

noen bedre måte å verbalisere
disse holdningene på enn gjen-
nom de fire absolutter, vel
kjent fra Buchmans tid: abso-
lutt ærlighet, kjærlighet, renhet
og uselviskhet.
-- Men går det an å

absolutt ærlig i politikk ?
— Det er ytterst farlig å slå

av på kravene til ærlighet. Po-
litiske problemer må sees i sin
moralske sammenheng, og vi
får heller spørre: Kan vi makte
å oppnå slik ærlighet? Jeg inn-
rømmer at sett bare på menne-
skelig bakgrum er det neppe
mulig. Vi trenger hjelp:
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ghet i politikken enn andre
steder, sier den nye kirke- og undervisningsminister.
— Men det må da være enda

verre å:- praktisere:absoluttkjærlighet ? i

— ilkke verre i politikken enn
andre steder. Politikerne møtes
nemlig ikke bare som politikere,
men også som mennesker. Det
er ikke vanskelig å få vennskaptil å trives tvers over partigren-
sene, og det er en god ting. Po-
litikere imponerer meg medsinalmene evne til å skjelne mel-
lom person ogsak.
EN STOR UTFORDRING.

—Gleder De Dem såtil-opp-
gavene i Kirkedepartementet ?

—Jeg gleder meg —og jeg
gruer mésg. Det er en veldig

oppgave som jeg går inn i med
den aller største ydmykhet.

—Var det dette departemen-
tet De helst ville hatt?
— Det hele kom så brått på

åt jeg ikke har hatt tid til å
ønske meg noe spesielt departe-
ment. Jeg ser imidlertid denne
oppgaven som en stor utford-
ring og kan bare håpe jeg i
noen grad vil kunne fylle min
plass.
Virksomheten i Kirke- og un-

dervisningskomiteen i Stortin-
get har formodentlig gitt Skul-
berg både interesse og forutset-
ninger for å fylle sin meget ut-
satte plass. På spørsmål om det
er spesielle saker han ønsker å
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- Skolens formå[spåragraf må taspå aå lvor

prioritere, svarer han at det
nok vil komme, men foreløpig
vil han prøve å danne seg et
helhetsbilde.

REVISJONER?
— De spesielle oppgavene vil

jeg vurdere med fagfolk og po-
litiske rådgivere. Det er nød-
vendig med oversikt — og far-
lig å stå for nær bildet. Min
første oppgave blir å finne en
konsultativ statsråd og en
statssekretær.

--— Det ymtes om at den kon-
sultative skal bli en kvinne ?
— Ikke meg imot, smiler

Skulberg.
-—De er selv en verdenskjent

forsker. Vil De kommetil å pri-
oritere forskningen ?
— Forskning er meget viktig

»

som grunnlag for vår sam-
funnsmessige utvikling, og en
forsker må begrense sitt syns-
felt sterkt for å kunne gå i
dybden. Men når det gjelder
iorskningspolitikk, må den set-
tes inn i en bredere sammen-
heng, ut fra samfunnsmessige
behov:

-— Aktuelle saker?
-— Først og fremst loven om

gymnas og om lærerutdanning.
Jeg holder det for vesentlig at
man ikke forsinker noen av dis-
se sakene. Dermed har jeg ikke
sagt at vi ikke vil foreta visse
revideringer.

MER ENN KUNNSKAPS-
FORMIDLER

|

Når det gjelder skolen, ser
vår nye kirkestatsråd det som
vesentlig åt den. blir noe. mer
enn en kunnskapsformidler.
— Det er meget viktig at vi

tar formålsparagrafen på alvor
som grunnlag for skolens virk-
somhet, den som taler om vår
kristne tro og om å fostre de
unge ti «gagns mennesker».
ikke minst i dag da inntrykke-
ne fra massemedia er så sterke,
betyr det også mye at de unge
får best mulig kjennskap til sitt
eget sjelsliv og psykiske reak-
sjoner.
— Adviserer De hermed en

«Vær-varsom-plakat>» for NRK?
— Spørsmålet om normer

kan jeg ikke ta opp i dag, men
det er nødvendig at det blir tatt
opp til omfattende vurdering.
Heller ikke de foreliggende

kirkemodeller ønsker Skulberg
å ta stilling til i dag. Han øn-
sker bare å slå fast enda en
gang:
— Jeg vet at oppgaven jeg

går til er stor. Jeg vet også at
jeg møter den med tilsvarende
ydmykhet.


